
Z á p i s n i c a  

zo zasadnutia Komisie pre sociálne a zdravotné veci,  

 ktorá sa konala 12.2.2024  v priestoroch MsÚ 

 

Prítomní:  viď prezenčná listina (príloha č. 1) 

 

Ospravedlnení: Mgr. Bohumila Drinková 

    Bc. Ladislav Gutschnitz 

    Mgr. Petra Horinková 

    PharmDr. Katarína Knotková 

     PharmDr. Natália Studeničová 

 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie 

2.   Návrh  VZN o výške úhrady za sociálne služby poskytované v  

       zariadení sociálnych  služieb DPS n.o. Gbely 

3.   Rôzne 

4.   Záver 

 

k bodu 1 

Rokovanie zahájila a viedla predsedníčka komisie Mgr. Mária Karasová. 

 

k bodu 2 

 Návrh  VZN o výške úhrady za sociálne služby poskytované v  

  zariadení sociálnych  služieb DPS n.o. Gbely 

 

Predsedníčka komisie vyzvala Ing.  Petru Krbicovú, riaditeľku DPS n.o. Gbely, aby 

prítomných členov oboznámila s návrhom Dodatku č. 1 k VZN o výške úhrady za 

sociálne služby poskytované v zariadení sociálnych služieb DPS n.o. Gbely. 

 

Účelom Všeobecne záväzného nariadenia O výške úhrady za sociálne služby 

poskytované v zariadení sociálnych služieb Dom pokojnej staroby n.o., Gbely je určenie 

druhu poskytovaných sociálnych služieb a spôsob stanovenia a výšky úhrady za 

poskytovanie sociálnych služieb v DPS n.o., Gbely. V predloženom návrhu VZN 

upravujeme výšku úhrad, ktoré zohľadňuje najmä nárast výdavkov v oblasti miezd. 

Podľa schválenej legislatívy sa platy zamestnancov vo verejnej správe zvýšili od 



1.1.2023 o 7% a od 1.9.2023 o ďalších 10%. Nárast výdavkov v oblasti miezd je 

spojený aj s nárastom príplatkov za prácu v sobotu, nedeľu, sviatok a v noci – zvýšenie 

minimálnej mzdy od 1.1.2024. Do nárastu výdavkov v oblasti miezd zasiahol aj 

schválený konsolidačný balíček, na základe ktorého sa odvody na zdravotné poistenie 

za zamestnávateľa zvýšili o 1% - z 10% na 11%. Nárast výdavkov je aj v oblasti 

materiálu a služieb. Výška finančného príspevku na poskytovanie sociálnej služby v 

zariadení pre seniorov a v domove sociálnych služieb bola Nariadením vlády SR č. 

243/2023 Z.z. od 1.1.2024 zvýšená, toto navýšenie však nepostačuje na vykrytie 

zvýšených výdavkov v zariadení. Zvýšenie výšky úhrady za poskytované služby bolo 

do návrhu VZN zapracované tak, aby zo zvýšených úhrad od klientov bolo zabezpečené 

financovanie prevádzky zariadenia. Cieľom je zachovať kvalitu sociálnych služieb. 

 

 V navrhovanom VZN nie je upravená textová časť, upravený je len Cenník 

poskytovaných služieb. 

 

Mgr. Zita Kumpanová sa spýtala, či v zariadení sú klienti, ktorým príjem nepostačuje na 

úhradu poplatkov. 

 

Ing. Petra Krbicová vysvetlila, že ide o dvoch klientov, ktorým sa dá znížiť pohľadávka 

z mimoriadneho dôchodku. V zmysle zákona o sociálnych službách sme povinní 

poskytnúť sociálnu službu.  

 

Mgr. Martin Jahodka sa spýtal, či pracovníci zariadenia pomáhajú klientom vybaviť 

príspevky z UPSVaR. 

 

Ing. Petra Krbicová vysvetlila, že sociálne pracovníčky pomáhajú klientom s vybavením 

rôznych príspevkov, niekedy sa však v zariadení stretávajú s tým, že klientom hospodária 

s financiami rodinní príslušníci a zistí sa, že kompenzačný príspevok už klient poberá. 

 
Členovia Komisie pre sociálne a zdravotné veci prerokovali  návrh  VZN o výške 

úhrady za sociálne služby poskytované v   zariadení sociálnych  služieb DPS n.o. 

Gbely. 

Hlasovanie: všetci ZA 

 

k bodu 3 

  Rôzne 

Predsedníčka komisie otvorila tento bod rokovania a vyzvala členov, v prípade otázok, 

aby sa pýtali. 

 

Mgr. Martina Čárska sa spýtala, či mesto uvažuje o projekte, ktorého súčasťou bude 



denný stacionár. 

 

Mgr. Martin Jahodka vysvetlil, že mesto uvažuje o tejto službe, avšak nemá ešte 

vyčíslené všetky ekonomické náklady.  

 

Mgr. Zita Kumpanová dodala, že by malo ísť o priestory v budove starého MNV. 

 

Mgr. Martin Jahodka vysvetlil, že budova je v zlom technickom stave. V súčasnosti 

pracovníci riešia ekonomické náklady a udržateľnosť. Ak by mesto vlastnilo neobsadenú 

budovu v dobrom stave bolo by to jednoduchšie.  

 

Ing. Petra Krbicová sa spýtala, či majú občania mesta o takúto službu záujem. 

 

Mgr. Zita Kumpanová odpovedala, že sa stretla s ľuďmi, čo o túto službu majú záujem. 

 

V tomto bode Ing. Petra Krbicová, riaditeľka DPS n.o. Gbely prítomných oboznámila 

s cenníkom prenájmu pomôcok, ktorý bol schválený na Správnej rade DPS n.o. Gbely. 

Cieľom prenájmu pomôcok je pomôcť občanom v naliehavej situácii na obdobie, pokiaľ 

si pomôcky nezabezpečia cez zdravotnú poisťovňu alebo iným spôsobom a zároveň 

zabezpečiť, aby sa pomôcky do zariadenia aj vracali, aby sa mohli prenajať novým 

žiadateľom. 

 

Mgr. Martin Čárska sa spýtala, či potrebujú invalidné vozíčky alebo chodítka, nakoľko sa 

stáva, že tieto pomôcky občania vrátia do poisťovne po uplynutí 5 ročnej doby a tieto sa 

môžu darovať do rôznych zariadení. 

 

           K bodu  4 

           Keďže neboli už žiadne pripomienky ani návrhy, tajomníčka komisie poďakovala  

           prítomným za účasť a ukončila zasadnutie komisie. 

         

           Gbely  16. februára 2024 

 

           Zapísala: Andrea Šupíková 

           Schválila: Mgr. Mária Karasová 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


